

DECLARATION
DE FIDELITE AUX POSITIONS DE LA FRATERNITE SAINT PIE X
=====

Je soussigné,

reconnais Jean-Paul II comme Pape légitime de la sainte Eglise catholique. C'est pourquoi je suis prêt à prier publiquement pour lui en tant que Souverain Pontife. Je refuse de le suivre quand il s'écarte de la Tradition catholique, particulièrement en matière de liberté religieuse et d'oecuménisme, ainsi que dans les réformes qui sont nocives pour l'Eglise.

J'admets que les messes célébrées selon le nouveau rite ne sont pas toutes invalides. Cependant, eu égard aux mauvaises traductions du N.O.M., à son ambiguïté qui favorise son interprétation dans un sens protestant, et à la pluralité de ses modes de célébration, je reconnais que le danger d'invalidité est très grand.

J'affirme que le nouveau rite de la messe ne formule, il est vrai, aucune hérésie de manière expresse, mais qu'il "s'éloigne de façon impressionnante, dans l'ensemble comme dans le détail, de la théologie catholique de la sainte messe", et que pour cette raison ce nouveau rite est en soi mauvais.

C'est pourquoi je ne célébrerai jamais la sainte messe selon ce nouveau rite, même sous la menace de peines ecclésiastiques; et je ne conseillerai jamais à quiconque, de manière positive, de participer activement à une telle messe.

J'admets enfin comme légitime et conforme à la Tradition la réforme liturgique de Jean XXIII. J'en reçois donc comme catholiques tous les livres liturgiques: missel, bréviaire, etc., et je m'engage à les utiliser exclusivement, selon leur calendrier et leurs rubriques, en particulier pour la célébration de la messe et pour la récitation ~~comme~~ ^(XXXXXX) du bréviaire.

Je désire ce faisant manifester l'obéissance qui me lie à mes supérieurs, ainsi que celle qui me lie au Pontife Romain dans tous ses actes légitimes.

En ce qui concerne l'interprétation et l'utilisation du nouveau Code de droit canonique, je me déclare enfin prêt à suivre les directives de mes supérieurs.

Fait à (lieu et date):

Signature:

PRIESTLY FRATERNITY
SAINT PIUS X
CH-4613 RICKENBACH
TEL 062 46 10 10 (?)

DECLARATION
OF FIDELITY TO THE POSITION OF THE FRATERNITY OF SAINT PIUS X
=====

I undersigned,

recognize John Paul II as the legitimate Pope of the Holy Catholic Church. That is why I am ready to pray publicly for him as the Sovereign Pontiff. I refuse to follow him when he deviates from Catholic Tradition, particularly in matters of religious liberty and ecumenism, as well as reforms which are harmful to the Church.

I admit that the masses celebrated according to the new rite are not all invalid. However, because of the bad translations of the N.O.M. (the New Order of Mass), the ambiguity which favors its interpretation in a Protestant manner, and because of the many ways of celebrating it, I recognize that the danger of invalidity is very great.

I affirm that the new rite of mass does not formulate, it is true, any express heresy, but it “distances itself in an impressive way, in whole and in detail, from the Catholic theology of the holy mass”[1], and for this reason this new rite is bad in itself.

This is why I shall never celebrate Holy Mass according to this new rite, even under threat of ecclesiastical punishments, and I shall never advise anyone, in a positive manner, to participate actively in such a mass.

I lastly admit as legitimate and conform to Tradition the liturgical reform of John XXIII. I receive therefore as Catholic all his liturgical books: missal, breviary, etc., and I promise to use them exclusively, according to their calendar and their rubrics, in particular for the celebration of the mass and for the ~~common~~ recitation of the breviary [2].

I desire, by doing that, to manifest the obedience which links me to my superiors, as well as that which links me to the Roman Pontiff in all his legitimate acts.

Concerning the interpretation and the use of the new Code of canon law, I finally declare myself to be ready to follow the directives of my superiors [3].

Made at (place and date)

Signature:

* suppression made by Bishop Lefebvre; Le Pointet [France] 27.6.83 [June 27, 1983 A.D.]

[1] This quotation is taken from Cardinals Ottaviani and Bacci’s Intervention on *the Novus Ordo Missae*.

[2] “Common” is crossed out in this “Declaration of fidelity” by Bishop Lefebvre. The word “common” was supposed to be meant only for the public recitation of the Breviary by the members of his Fraternity.

[3] It is inadmissible and immoral to oblige someone to take an oath on something that his Superiors are going to give directives about in the future!